

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada

(Le français suit)

JUDGMENT IN APPEAL

May 19, 2023

For immediate release

OTTAWA – The Supreme Court of Canada has today deposited with the Registrar judgment in the following appeal. The [reasons for judgment](#) and the [Case in Brief](#) will be available shortly.

JUGEMENT SUR APPEL

Le 19 mai 2023

Pour diffusion immédiate

OTTAWA – La Cour suprême du Canada a déposé aujourd’hui auprès du registraire le jugement dans l’appel suivant. Les [motifs de jugement](#) et [La cause en bref](#) seront disponibles sous peu.

39796 **Glen Hansman v. Barry Neufeld - and - Attorney General of British Columbia, QMUNITY, Skipping Stone Scholarship Foundation, Canadian Human Rights Commission, Canadian Civil Liberties Association, Community-Based Research Centre, Canadian Centre for Gender & Sexual Diversity, West Coast Legal Education and Action Fund, B.C. General Employees’ Union, Egale Canada and Centre for Free Expression (B.C.)**
2023 SCC 14 / 2023 CSC 14

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Jamal and O’Bonsawin JJ.

The appeal from the judgment of the Court of Appeal for British Columbia (Vancouver), Number CA46586, 2021 BCCA 222, dated June 9, 2021, heard on October 11, 2022, is allowed. The order of the Court of Appeal is set aside and the order of the chambers judge dismissing the defamation action is restored. Costs are awarded in favour of the appellant on a party and party basis in this Court, on an ordinary costs basis in the Court of Appeal, and on a full indemnity basis in the Supreme Court of British Columbia pursuant to s. 7(1) of the *Protection of Public Participation Act*, S.B.C. 2019, c. 3. Côté J. dissents.

L’appel interjeté contre l’arrêt de la Cour d’appel de la Colombie-Britannique (Vancouver), numéro CA46586, 2021 BCCA 222, daté du 9 juin 2021, entendu le 11 octobre 2022, est accueilli. L’ordonnance de la Cour d’appel est annulée et l’ordonnance du juge en cabinet rejetant l’action en diffamation est rétablie. Les dépens entre parties devant la Cour, les dépens ordinaires devant la Cour d’appel, et les dépens sur une base d’indemnisation intégrale devant la Cour suprême de la Colombie-Britannique, conformément au par. 7(1) de la *Protection of Public Participation Act*, S.B.C. 2019, c. 3, sont adjugés à l’appelant. La juge Côté est dissidente.

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada :
comments-commentaires@scc-csc.ca

613-995-4330

- 30 -